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[Justitsministeren.] 
Efter avismeddelelserne at dømme blev 

de værste af urostifterne noteret af det 
svenske politi, og de kan formodentlig vente 
at blive straffet af de svenske myndigheder 
for deres forseelser. De danske myndig- 
heder vil efter begæring fra det svenske 
politi kunne være behjælpelig med at fremme 
afgørelsen af sagerne. Såfremt der bliver 
tale om bødestraffe, vil det danske politi 
endvidere her i landet kunne inddrive 
bøderne i henhold til reglerne i den nordiske 
bødekonvention af 1948. 

Det ærede medlem ønsker jo imidlertid 
også at vide, om de pågældende unge men- 
nesker vil kunne straffes her i landet for de 
i Mölle begåede lovovertrædelser. Der kan 
vist ikke tænkes andre foranstaltninger end 
straf 홢 inddragelse af pas har f. eks. ingen 
betydning i forhold til Sverige. 

En sikker besvarelse af spørgsmålet om 
mulighed for at straffe de pågældende her i 
landet vil imidlertid kræve nøjagtige op- 
lysninger om, hvad de har foretaget sig, og 
et sådant kendskab har jeg ikke; men jeg 
skal besvare spørgsmålet, så godt jeg kan. 
Det vil være en forudsætning for at kunne 
straffe her i landet, at de svenske myndig- 
heder ikke selv har straffet de pågældende. 
Er denne forudsætning til stede og der er 
tale om forhold, som vil kunne straffes efter 
straffeloven eller færdselsloven, er der intet 
til hinder for at rejse tiltale her i landet, da 
de straffebestemmelser, der her kommer i 
betragtning, ikke anses for at være begræn- 
set til at angå lovovertrædelser begået her 
i landet. I praksis vil dog tiltale forudsætte 
en svensk anmodning herom og oversen- 
delse hertil af det af det svenske politi til- 
vejebragte bevismateriale. 

Hvis de begåede forseelser alene kan be- 
tegnes som politivedtægtsovertrædelser, er 
der derimod næppe mulighed for at rejse 
tiltale over for de pågældende her i landet. 
Det antages nemlig at være en forudsæt- 
ning herfor, at de i udlandet begåede for- 
hold er belagt med straf efter danske regler, 
og at disse regler altså ikke er territorialt 
begrænset til Danmark eller en del af Dan- 
mark. Politivedtægterne er regler, der alene 
gælder for vedkommende købstad eller 
amtsrådskreds, og de kan derfor ikke an- 
vendes på forhold begået i Sverige. 

Ja, nærmere kan jeg i øjeblikket ikke 
komme sagen; jeg håber, at det ærede med- 
lem vil være tilfreds hermed. 

Hermed sluttede spørgsmålet, og spørge- 
tiden var dermed til ende. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
statshospitaler til behandling af sindslidende 
og om psykiatriske afdelinger. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
4960). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 119 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om til- 
læg til lov om smitsomme sygdomme hos hus- 
dyrene. 

(Andell behandling findes i tidenden sp. 
4923). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Chr. Thomsen: Udvalget har holdt et 
møde efter anden behandling og indstiller 
lovforslaget til vedtagelse uforandret. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 125 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 
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Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om udlån til foranstaltninger ved- 
g,øg,ende staldhygiejne. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
4741, udvalgets tillægsbetænkning i tillæg 
B. sp. 1097). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i tillægs- 
betænkningen. 

Uden for tillægsbetænkningen var der 
ikke stillet ændringsforslag. 

Ændringsforslaget sattes først til be- 
handling. 

Carl Petersen: Jeg skal anbefale det æn- 
clringsforslag, der er stillet af landbrugs- 
ministeren. Det er en følge af det ændrings- 
forslag, som blev vedtaget ved anden be- 
handling, og hvorved man tog frugtlagre 
med i loven. Det har nødvendiggjort denne 
ændring i § 1. Jeg anbefaler. 

Foged: Da vi ved lovforslagets anden be- 
handling undlod at stemme om de dengang 
stillede ændringsforslag, skal jeg anbefale, 
at man også her ved tredje behandling 
undlader at stemme om det nu stillede 
ændringsforslag. 

H. C. Toft: Det konservative folkeparti 
vil undlade at stemme om det ændrings- 
forslag, der her foreligger. Ved den endelige 
afstemning vil vi stemme imod selve lov- 
forslaget. 

Hermed sluttede forhandlingen om æn- 
dringsforslaget. 

Ændringsforslaget 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslaget som helhed sattes derefter 
til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges med 82 stemmer mod 52. 

Formanden: Lovforslaget vil D u blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om 
hjemmemarkedspriser /o?' mælk og mejeripro- 
dukter. 

(Lovforslaget findes i tillæg A. sp. 2987, 
fremsættelsen i tidenden sp. 4881). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Carl Petersen: Det lovforslag, tinget her 
har til behandling, vil, hvis det vedtages, 
afgjort bryde med et, jeg kan vist godt 
bruge udtrykket hævdvundet princip med 
hensyn til landbrugets afsætnings- og han- 
delspolitik. Det har altid været et ufra- 
vigeligt princip, at de priser, der blev be- 
talt for eksportvarer, skulle være bestem- 
mende for de priser, der skulle betales for 
tilsvarende varer, der blev afsat på hjem- 
memarkedet; det har altid været landbru- 
gets ønske, landbrugets princip. Vel har vi, 
som der også er gjort opmærksom på i lov- 
forslagets bemærkninger, fraveget dette 
princip under helt unormale afsætnings- og 
prisforhold, særlig under de to krige og de 
nærmeste år efter krigene, de såkaldte 
efterkrigsår. Jeg synes imidlertid ikke, de 
unormale forhold, der dengang var tilstede, 
og som nødvendiggjorde særlige foranstalt- 
ninger, kan bruges som argumentation for 
det, der her er foreslået. 

Det, lovforslaget går ud på, er, at folke- 
tinget bemyndiger landbrugsministeren til 
efter henvendelse fra det samlede landbrug 
at gennemføre en ordning, der giver mulig- 
heder for, at landbruget kan fastholde de 
nuværende priser på mælkeprodukter, der 
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